
Zástupci jihočeských a hornorakouských MAS se setkali v Jindřichově Hradci 
 
Ve dnech 16. – 17. října 2023 proběhlo setkání zástupců jihočeských a hornorakouských místních 
akčních skupin, pořádané Krajským sdružením NS MAS ČR Jihočeského kraje a Celostátní sítí pro 
venkov. 

Hlavním tématem byla možnost navázání přeshraniční spolupráce. 

Jednání zahájil náměstek hejtmana Jihočeského kraje Pavel Hroch, který má v gesci mimo jiné právě 
oblast přeshraniční spolupráce. Náměstek Hroch se věnuje rozvoji venkova, činnosti MAS 
a přeshraniční spolupráci již bezmála 20 let a ve svém proslovu poukázal na benefity, které může další 
spolupráce s našimi sousedy přinést jihočeskému venkovu. 

Účastníky setkání přivítal také starosta Jindřichova Hradce a předseda správní rady MAS Česká 
Kanada Michal Kozár, který mimo jiné rakouské účastníky seznámil s tímto malebným jihočeským 
městem a možnostmi vyžití, které návštěvníkům nabízí. 

Za Úřad Horního Rakouska k posluchačům promluvil Hubert Huber, vedoucí ředitelství státního 
plánování, hospodářského rozvoje a rozvoje venkova. Vyzdvihl důležitost sdílení zkušeností 
i přeshraniční spolupráce a uvedl, že setkání nebude poslední, a v příštím roce se uskuteční opět 
na území Horního Rakouska. 

O možnostech podpory z programu Interreg pohovořila Vanda Pánková, vedoucí Oddělení evropské 
integrace Odboru evropských záležitostí Krajského úřadu Jihočeského kraje. 

Fond malých projektů a jeho plánované zaměření představila ředitelka Alena Seberová a její kolegyně 
Martina Petrová ze sdružení Jihočeská Silva Nortica. Právě Fond malých projektů skýtá velké možnosti 
pro realizaci finančně méně náročných, ale velmi potřebných projektů, zaměřených na oblast people 
to people. 

O plánované podobě podpory projektům spolupráce MAS prostřednictvím Společné zemědělské 
politiky hovořila Alexandra Brzezná, ministerský rada Sekce pro fondy EU, zahraniční záležitosti 
a obchodní spolupráci, odboru Řídicí orgán rozvoje venkova Ministerstva zemědělství ČR. 

Za hornorakouské MAS a iniciativu LEADER přednesl informace Wolfgang Löberbauer z Ředitelství 
státního plánování, hospodářství a rozvoje venkova Úřadu Horního Rakouska. 

Informace o činnosti jihočeských místních akčních skupin poté shrnul Tomáš Novák, předseda 
Krajského sdružení NS MAS ČR Jihočeského kraje. 

Velké poděkování patří zaměstnancům MAS Česká Kanada v čele s ředitelkou Vilmou Szutovou, kteří 
zajistili zcela bezchybný fyzický průběh jednání po oba dny, včetně seznámení s celkem pěti zajímavými 
projekty z území Jindřichohradecka a Dačicka, které tato místní akční skupina finančně podpořila. 

Krajské sdružení NS MAS ČR Jihočeského kraje a Celostátní síť pro venkov děkuje účastníkům setkání 
za jejich aktivní zapojení do problematiky přeshraniční spolupráce. 

 


